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Protokół Nr XXXVII/18 

z XXXVII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 14 marca 2018 r. w godzinach od 12.00 do 17.10 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XXXVII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Sekretarz Gminy – P.Alicję Kedracką, 

sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 

Przewodnicząca Rady usprawiedliwiła czasową nieobecność na sesji Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego i Skarbnik Gminy – P.Teresy Samarzewskiej z uwagi na ważne obowiązki 

służbowe Na sesji  chwilowo nie są obecni Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński oraz Skarbnik 

Gminy – P.Teresa Samarzewska, którzy w dniu dzisiejszym otrzymali zaproszenie od 

Wojewody Wielkopolskiego na uroczyste podpisanie umowy z gminą Mieścisko w sprawie 

realizacji programu dożywiania dzieci na rok 2018. 

(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

Po otwarciu i powitaniu Przewodnicząca Rady poprosiła wszystkich o powstanie i uczczenie 

minutą ciszy niedawno zmarłego Ś.P. Tadeusza Synorackiego – długoletniego radnego 

powiatowego z naszej gminy oraz Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej 

sesji obecnych jest 14, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do 

prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – P.Tadeusz Kozłowski. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Porządek obrad XXXVII sesji Rady Gminy, jaki 

radni i goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka zgłosiła wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Rewitalizacji dla Gminy Mieścisko na lata 2017 – 2023. 
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W związku z projektem nowej uchwały radny Rodzewicz zwrócił uwagę, że przy tak ważnych 

sprawach jak jest program rewitalizacji  i dużych kwotach finansowych Rada powinna 

wcześniej temat przedyskutować a nie tylko przegłosować uchwałę. 

- Przewodnicząca Rady – zaproponowała aby w pierwszej kolejności przegłosować czy Rada 

chce wprowadzić ten punkt do porządku sesji a następnie można dyskutować nad Programem. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodnicząca Rady poddała wniosek o wprowadzenie 

do Porządku obrad punktu w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji dla Gminy Mieścisko 

na lata 2017-2023. 

Na 14 radnych obecnych na sesji wszyscy jednogłośnie zadecydowali o wprowadzeniu do 

porządku obrad w/w uchwały. 

Porządek obrad XXXVII sesji Rady Gminy po zmianie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

 2  Stwierdzenie quorum. 

 3. Przedstawienie porządku obrad XXXVII sesji Rady Gminy – możliwość  wprowadzenia zmian. 

 4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 6. Zapytania sołtysów. 

 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 

 9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy od ostatniej sesji. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Mieścisko. 

11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za 2017 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2017 

rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  podziału Gminy Mieścisko na okręgi wyborcze, ustalenia 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Mieścisko na stałe obwody głosowania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Mieścisko. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie z 

obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 



3 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z 

dnia 27 grudnia 2017 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Mieścisko na lata 2018-2025. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2018 roku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa OT Poznań, nieruchomości położonej w Zakrzewie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji dla Gminy Mieścisko na lata 

2017-2023. 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24 . Zakończenie. 

 

Adn. 4 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 

biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym zawnioskowała o 

jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

          

- radna Mączyńska: 

1) zgłosiła zapytanie o oddziały przedszkolne, które mają być umieszczone w budynku po 

byłym Gimnazjum. Kto tam będzie organem zarządzającym i od kiedy to Przedszkole miałoby 

ruszyć ? 

2) zapytała czy są podjęte działania w sprawie lamp na Osiedlu Młodych: na ul.Słowackiego i 

Kusocińskiego. Tam miały być 3 lampy i ich jeszcze nie ma. Od ubiegłego roku mieszkańcy 

czekają za tymi lampami; 

3) chodzi o place zabaw na Osiedlu Młodych i na Osiedlu Michałowskim. Często słyszy się głosy 

mieszkańców, że jest tam niebezpiecznie, szerzy się wandalizm. Czy jest możliwe aby gmina 

zamontowała monitoring w tych miejscach albo oświetlenie albo chociaż żeby patrole 

policyjne były tam wzmożone ? 

- radny Rodzewicz: 

1) ulice przy Św.Wojciecha – „tam dojazd samochodem jest problemem, a pieszo w butach 

człowiek topi się”; 

2)  są ulice przy Św.Wojciecha, które nie mają tabliczek z nazwami ulic. Jest tylko jedna ulica z 

nazwą postawiona na wniosek mieszkańców. 
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3) sprawa ulicy przy  ORLIK-u. Położona została tam drenarka. W sytuacji która jest teraz po 

deszczu a nieraz jak było sucho tam jest zawsze woda i błoto. Jeśli nie będzie studzienek i 

kanalizacji to nie będzie tam do końca działało. Owszem drenarka częściowo rozwiązuje 

sprawę natomiast nie rozwiązuje do końca; 

4) następna rzecz. Tam kiedyś były rowy łącznie z rowem przy drodze powiatowej. Rowy te 

winny być doprowadzone do stanu jak kiedyś były budowane, czyli zdjęcie ziemi, która została 

przez ileś lat nawiana tj.50, 60 cm. Albo trzeba te rowy oczyścić jeśli nie ma innej możliwości 

bo będą one zagrażać tam komunikacji albo trzeba niestety położyć rury, studzienki rewizyjne. 

Tam jest tragedia. Tam jest problem przejść w butach gumowych. Owszem ta pogoda ma 

częściowo wpływ na istniejący stan dróg ale nie do końca; 

5) „proszę zobaczyć jak wygląda droga do oczyszczalni ścieków ? Nie ma mowy żeby samochód 

osobowy tam przejechał. Tam jest problem przejechania ciągnikiem. W rozmowie z P.Wójtem 

tłumaczyłem czym to jest częściowo spowodowane. Jeżeli był mróz, to na stadionie na skarpie 

od Szkoły od strony ul.Wągrowieckiej jak zamarzało to woda wypływała coraz to wyżej. Tam 

winna być zrobiona wzdłuż tej części  porządna opaska zbierająca bo tam w okresie suszy 

nawet woda wyciekała. Jeżeli tak będzie, to tak będzie wyglądało boisko jak w tej chwili i 

zawsze po deszczu. Taki jest układ geologiczny tego terenu, że tak to wygląda”; 

6) „chciałbym zwrócić uwagę jeszcze na jedną rzecz. W gminie jest kilka dróg gruntowych. Przy 

tych drogach pobudowano kabel. Proszę zobaczyć jak wygląda ulica wzdłuż drogi gminnej ? 

Następnie firma wywoziła podkłady kolejowe – proszę zobaczyć co stało się z niektórymi 

drogami gminnymi ? To jest wszystko kompletnie rozwalone. Owszem  pogoda też ma wpływ 

ale pewne rzeczy trzeba koordynować. A jak ktoś kładł kabel to niech to tak wyrówna żeby 

tam szło przejechać”; 

7) „ta pogoda uwidoczniła jeszcze jedną rzecz w Mieścisku. Jak wyglądają chodniki ? Nie ma 

chodnika w Mieścisku żeby nie stały kałuże, nie zapadały się płytki. Powodem jest fakt, że pod 

spodem jest tylko piasek i tak będzie zawsze”; 

8) „ponieważ na Osiedlu Młodych nie ma odwodnienia woda  spływa swobodnie po asfalcie i 

są tzw. obniżenia. Żeby ta woda nie stała wykuto w studzienkach kanalizacyjnych otwory żeby 

woda spływała. Efekt jest taki, że oczyszczalnia w okresie większych opadów ma problemy”; 

- radna Oelke: 

1) „chciałabym przychylić się do pytania radnej Mączyńskiej i chciałabym również usłyszeć 

kilka słów od P.Wójta na temat przedszkola, które lada moment ma działać kiedy będzie 

otwarte. Tutaj głównie interesuje mnie kwestia braku opłat. Czy ona dotyczy tylko jednego 

roku szkolnego, czy to będzie dalej też tak funkcjonowało „? 

2) „chciałabym ponowić prośbę o naprawę drogi Mieścisko-Wiela gdyż jest ona w coraz 

gorszym stanie i tu też ponawiam prośbę o zwrócenie uwagi na pozapychane przepusty przy 

drodze powiatowej Gołaszewo-Wiela. W mojej ocenie ten stan dróg jest też wynikiem 

pozapychanych przepustów min. naprzeciwko to był kiedyś dom Państwa Frelichów, jak było 

dużo wody to rów był w zasadzie równo z asfaltem i teraz w momencie jak to wszystko zaczyna 

topnieć, do tego dojdą kolejne opady deszczu i tam może być naprawdę nieciekawie”; 
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3) „nawiązując do zebrania wiejskiego w Gołaszewie chciałabym dowiedzieć się czy zostały 

poczynione jakieś kroki odnośnie ustawienia znaków przy drodze w kierunku do Państwa 

Karaban w Gołaszewie. Chodzi o zakaz wjazdu samochodów ciężarowych.  

4) „w nawiązaniu do zebrania wiejskiego chciałabym też usłyszeć od P.Wójta czy poczyniono 

jakieś kroki w kwestii drogi w Piastowicach, która został tam bardzo zniszczona przez firmę, 

która wymieniała kabel”; 

5) „kolejna rzecz też w nawiązaniu do zebrania wiejskiego chciałabym zwrócić uwagę na 

problem wody bieżącej mieszkańców Gołaszewa i Gółek. Tutaj chciałabym zwrócić się też do 

państwa koleżanek i kolegów radnych. Chciałabym żeby państwo radni wiedzieli jaka jest 

sytuacja tych ludzi. W momencie kiedy jest olbrzymi mróz, a taki był to w tym czasie osoby 

które mieszkają w Gółkach dowożą wodę i ta woda zamarza. Wyobraźmy sobie jak wygląda 

życie codzienne tych ludzi, z jakimi problemami oni muszą się borykać. W XXI wieku 

podstawowa potrzeba, jaką jest woda nie zostaje przez gminę zabezpieczona. Radna zwróciła 

się do radnych o poparcie jej wniosku. Ponadto 4 rok ponawiam jako radna prośbę o 

wodociągowanie mieszkańców Gołaszewa przy drodze na Janowiec i do mieszkańców Gółek. 

Jak ta sytuacja na dzisiaj wygląda ? Chciałabym żeby P.Wójt powiedział czy planuje coś zmienić 

w najbliższym czasie w tym zakresie ? 

- radna Kapczyńska – zapytała ile rodzin mieszka w Piastowicach ? 

- radny Wojtyszyn – dodał, że na pewno 4 rodziny; 

- radna Oelke – „przy drodze na Janowiec jest podobna sytuacja. Jeśli chodzi o drogę na 

Janowiec to myślę, że musimy tutaj patrzeć przyszłościowo. Jeśli tam będzie wodociągowanie 

to tam są działki. Być może za chwilę pojawią się mieszkańcy. Na dzisiaj tam są 3 domy. Tam 

jest kwestia 10 lat”; 

- radny Staroń – „chodzi o światłowody. Pani Pawlińska twierdzi, że kabel idzie koło domu a 

do niej nie pociągnęli być może, że musieliby zrobić przycisk przez drogę „ Czy ta firma jeszcze 

działa ? Jak to jest, że jednym zakładają a innym nie”; 

- radny Wojtyszyn – „odnośnie wodociągowania Gółki. Ja ten problem podnosiłem już w 

interpelacjach i w rozmowach z P.Wójtem. W Gółce mieszkają 4 rodziny, natomiast po drodze 

z Gołaszewa do Gółki jest wydzielonych około 50 działek letniskowych, gdzie już kilka domów 

jest wybudowanych, gdzie ludzie też chcą mieć wodę i tam jest duża ilość odbiorców wody. To 

jest przy drodze z Gołaszewa do Gółki i później przy drodze z Piastowic do Gółki. Jest już bardzo 

dużo rozpoczętych budów i oni też potrzebują wodę. W tej sytuacji ma sens budowa tego 

wodociągu. 

- radna Mączyńska – „czy były szacowane kiedyś koszty budowy wodociągu ? jeśli były to 

prosiłabym o ich przedstawienie”; 

- radny Wojtyszyn – „w ubiegłym roku było w budżecie 4 tys. zł na dokumentację i tylko pytanie 

czy została ona zrobiona ?” 

- radna Chelwing: 
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1) „mieliśmy obiecane na wiosnę że będą robione parkingi przy blokach. Chodziło o to, że 

najpierw usunięte zostaną krzaki i było obiecane, że potem te parkingi będą wysypane. Czy 

jest to aktualne i kiedy ?”; 

2) „kiedy i czy można się spodziewać rozpoczęcia jakiś prac związanych z odwodnieniem 

nowego Osiedla w Popowie Kościelnym ? Mieszkańcy cały czas monitują”; 

- radny Hoffmann: 

1) zgłosił, że na odcinku od Popowa do Popowa Kolonii z powrotem nie świecą lampy. Było to 

już zgłaszane”; 

2) „mieszkańcy Popowa Kolonii z końca proszą żeby tam coś przywieźć bo nie mogą wyjechać. 

tzw.”araruna” jest nieprzejezdna”; 

 

Adn. 6 – zapytania sołtysów 

- P.Kmieciak – sołtys sołectwa Jaroszewo Drugie – „w sprawie drogi Jaroszewo-

Nieświastowice. Tam też nie idzie wyjechać. Asfaltu prawdopodobnie tak szybko nie będzie 

tylko na dzisiaj czy jest możliwość zrobić  rowy, które były i znikły. Dzisiaj samochód trzeba 

było wyciągać. Rowy umożliwiłyby 70% przejazdu”; 

- P.Nawrocki – sołtys sołectwa Nieświastowice – „chciałbym zgłosić drogę z Nieświastowic do 

Budziejewka. Tą drogą nawet rowerem nie idzie przejechać gdyż jest mokra i rozjechana”; 

- P.Witucki – sołtys sołectwa Sarbia – „kiedyś było zgłaszane zniszczenie drogi Sarbia-Zbietka. 

Na rowie melioracyjnym zostały pozarywane rury przez wywóz drewna i woda sobie zrobiła 

rów. Ktoś wpadł na pomysł i zasypał ten rów piaskiem. Natomiast ten piasek, który został 

wymyty to został to został w rowie melioracyjnym. Ten rów, który teraz nie ma przepustu i 

woda nie przechodzi to około 200 ha pola. Pilne byłoby przynajmniej zrobienie tego przepustu, 

udrożnienie i oczyszczenie rowu z piasku”; 

Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy  - P.Alicja Kędracka. 

 

Adn. 7 - Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

Informację z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym przedstawiła na czas jego 

nieobecności na sesji Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 

(Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu). 

 

 Adn. 8 -  Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy w okresie międzysesyjnym: 

- od 16 lutego br. – do 9 marca br. – przebywała w sanatorium; 
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- 12 marca br. – złożyła gratulacje od Rady Gminy sołtysom gminy Mieścisko z okazji Dnia 

Sołtysa podczas okolicznościowego z tej okazji spotkania; 

- 13 marca br. – brała udział w rozmowach z przedstawicielami  Kujawsko-Pomorskiej Wyższej 

Szkoły w Bydgoszczy na temat zagospodarowania pałacu w Zbietce; 

 Adn.9 -  Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy od ostatniej sesji 

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac komisji w okresie 

międzysesyjnym: 

- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

- 9 lutego br.- tematem posiedzenia Komisji było: 

1) Program w zakresie przygotowywania się do obchodów 100 rocznicy Powstania 

Wielkopolskiego – informacje przedstawili dyrektorzy szkół, przedszkola, Gminnej Biblioteki 

Publicznej, Prezes Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im. Jana Pawła II; 

2) Oferta w zakresie propozycji dla dzieci na ferie zimowe – informacje przedstawili dyrektorzy 

szkół, przedszkola, Gminnej Biblioteki Publicznej i Wice Prezes Stowarzyszenia Pomocy 

Uczniom im. Jana Pawła II – P.Jan Wojtyszyn; 

3) Zapoznanie Komisji z Regulaminem Przedszkola „Leśne Ludki” w Mieścisku, w tym 

pobieranie odpłatności. 

- 28 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 

Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

- 18 stycznia br. – tematem posiedzenia Komisji było: 

1) Zapoznanie z informacją na temat: przygotowania do zimowego utrzymania dróg w gminie 

Mieścisko w okresie zimowym 2018 - informacje przedstawili: Dyrektor Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wągrowcu, Prezes SPPU „MIKOROL” w Mieścisku, Kierownik Zakładu Aktywności 

Zawodowej w Gołaszewie. 

2) Zapoznanie się z informacją Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg na temat wykonanych 

prac remontowych i konserwacyjnych na drogach w roku 2017 oraz planu remontów 

chodników i dróg powiatowych w gminie Mieścisko w 2018 roku. 

W posiedzeniu Komisji wziął udział Starosta Wągrowiecki, który przedstawił plany 

inwestycyjne w powiecie w 2018 r. 

- 12 lutego br. – tematem posiedzenia Komisji było: 
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1) Zapoznanie z informacją na temat gospodarki odpadami na terenie gminy za rok 2017 (w 

tym: zasady odbioru odpadów komunalnych na terenie gminy, ustawa „antysmogowa” a 

obowiązki gmin w tym zakresie); 

2) Informacja dyrektorów placówek oświatowych (szkoły, przedszkola) na terenie gminy na 

temat podejmowanych działań proekologicznych. 

- 28 lutego  br. – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

- 23 stycznia br. – Kontrola wydatków na utrzymanie ochotniczych straży pożarnych w 2017 r. 

a rzeczywiste zapotrzebowanie tych jednostek do prawidłowego funkcjonowania (w tym 

wypłata umów-zleceń, wypłata ekwiwalentu za udział w szkoleniach i działaniach 

ratowniczych). 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. Ponadto podał do 

wiadomości wykaz samochodów OSP znajdujących się na terenie gminy z podaniem ich 

roczników oraz liczbę wyjazdów do akcji  poszczególnych jednostek OSP w roku 2017. 

- 16 lutego br.: 

1) Kontrola dochodów, wydatków oraz stan zaległości z tytułu opłaty za odpady komunalne za 

rok 2017 na terenie gminy Mieścisko. 

2) Kontrola realizacji uchwały o funduszu sołeckim na terenie gminy w 2017 roku oraz plan na 

2018 rok. 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 

- 28 lutego br. – wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

- 25 stycznia br. – tematem posiedzenia Komisji było: 

Zapoznanie z informacją na temat „Działalności Gminnej Spółki Wodnej w Mieścisku za rok 

2017 w zakresie wykonanych robót inwestycyjnych i konserwacyjnych i planowanych na rok 

2018 – w posiedzeniu wziął udział Zarząd Gminnej Spółki Wodnej, Prezes Proagri Sp. z o.o w 

Mieścisku oraz przedstawiciel Państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie” – 

Inspektorat w Gnieźnie. 

- 27 lutego br. –  tematem posiedzenia Komisji było: 

1) Informacja na temat działalności koła łowieckiego na terenie gminy Mieścisko, w tym nowe 

Prawo Łowieckie: 

a) omówienie zasad współpracy miedzy kołem łowieckim a zainteresowanymi rolnikami w 

zakresie ochrony upraw rolnych przed zwierzyną łowną w roku 2018; 
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b) szkody wyrządzane przez zwierzynę łowną i odszkodowania w tym zakresie; 

c) wpływy z dzierżaw obwodów łowieckich dla gminy; 

W Komisji wzięli udział przedstawiciele: koła łowieckiego Nr 56 „Odyniec” w Mieścisku, koła 

łowieckiego Nr 32 „Jeleń” w Wągrowcu, wojskowego koła łowieckiego Nr 83 „Szarak” w 

Poznaniu. 

2) Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat zagrożenia chorobami zakaźnymi 

wśród zwierząt za 2017 rok oraz w 2018 roku. 

- 28 lutego br. wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję 

 

Adn. 10 - Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Mieścisko. 

Sprawozdanie było przedstawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

Za rok 2017 gmina musiała dopłacić do  wyrównania średnich wynagrodzeń nauczycieli 

mianowanych kwotę  16.057,09 zł. 

- radna Oelke -  zwróciła uwagę, że w bieżącym roku szkolnym zostały obcięte godziny zajęć 

dodatkowych, wyrównawczych. A z drugiej strony  generuje to, że nauczyciele nie 

wypracowują średnich wynagrodzeń. Moja sugestia jest żeby jednak te zajęcia się odbywały 

bo pieniądze i tak muszą być wydane a przecież mogłyby być na konkretne zajęcia. 

- Wójt – wyjaśnił, że dodatkowe zajęcia trzeba zaplanować zaraz od 1 września, czy od połowy 

roku. Natomiast kwestia dopłat czy wyrównania okazuje się niespodziewanie dopiero w 

styczniu za pół roku albo za rok i to dopiero jest na końcu. Tego nie jest się w stanie 

przewidzieć. Nie można planować dopłat z tytułu różnicy wynagrodzeń. Poleciłem Paniom 

Dyrektor żeby pilnować tego żeby  dopłata tej różnicy była jak najmniejsza. 

- P.Dyrektor Szkoły Podstawowej – „temat jest trudny. Płacimy za nie pracę”; 

- radna Oelke – zwróciła uwagę, że za rok 2018 będzie jeszcze gorzej dlatego, że praktycznie 

do zera zostały ścięte zajęcia kompensacyjno-wyrównawcze”; 

- Wójt –„Pani Dyrektor planuje w ramach posiadanych środków a ja zatwierdzam”; 

- radny Wojtyszyn – „mnie się wydaje, że to co mówiła P.radna Oelke ma pewien sens, ale te 

zaniżone wynagrodzenia miała tylko jedna grupa nauczycieli mianowanych. Wtedy trzebaby 

ewentualnie jeśli miałyby być wprowadzone dodatkowe godziny to obciążyć nimi nauczycieli 

mianowanych po to żeby oni mieli wynagrodzenie za konkretną pracę”; 

- Wójt – „jest kwestia planowania przez P.Dyrektor żeby gmina nie musiała na końcu roku 

dopłacać. Tylko proszę powiedzieć kto tak wyliczy żebyśmy nie musieli dopłacać ? Jest to temat 

do przemyślenia”; 

- radny Wojtyszyn –„na tę kwotę ma też wpływ ilość nagród jubileuszowych i odpraw, które 

też obciążaj a ten fundusz”; 
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Rada przyjęła Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2017, które 

stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Adn.11 - Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za 2017 rok 

Sprawozdanie zostało omówione szczegółowo przez P.Kierownik na wspólnym posiedzeniu 

Komisji. 

Radni na sesji nie zgłosili zapytań. 

Sprawozdanie z działalności OPS za rok 2017 zostało przez Radę przyjęte i stanowi Załącznik 

Nr 6 do protokołu. 

Adn.12- Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 

2017 rok 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Kierownik OPS – P.Grażynie Wituckiej, która 

poinformowała, że w/w sprawozdania były przedstawiane radnym na wspólnym posiedzeniu 

Komisji. Natomiast pozostałych gości, uczestników sesji zaprosiła do odwiedzenia Biuletynu 

Informacji Publicznej Ośrodka Pomocy Społecznej, gdzie obydwa sprawozdania po sesji 

zostaną umieszczone. W przypadku jakichkolwiek pytań zaprosiła do siebie lub do kadry na 

merytoryczne stanowisko. 

P.Kierownik podziękowała za współprace wskazując, że kolejny rok sprawozdawczy zapewnił 

OPS płynność finansową nie tylko jako budżetowi a nade wszystko OPS zapewnił wszystkie 

płatności wobec świadczeniobiorców i kontrahentów. 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za 2017 rok 

stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Adn.13 - Podjęcie uchwały w sprawie  podziału Gminy Mieścisko na okręgi wyborcze, 

ustalenia granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 

11 stycznia br. została wprowadzona ustawa o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 

udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 

organów publicznych, która zobowiązuje Rade Gminy do podjęcia uchwały w sprawie 

podziału gminy na okręgi wyborcze nawet gdyby żadne zmiany nie zaszły. Akurat w naszej 

gminie podjęcie takiej uchwały jest konieczne gdyż doszło do zmiany nazw ulic i powstały 

nowe ulice jak chodzi o podział ulicy Strzeleckiej. Uchwalone wcześniej granice okręgów jak 

ich liczba nie zmieniły się. 

Projekt uchwały jest pozytywnie zaopiniowany przez Wojewódzkiego Komisarza Wyborczego 

w Pile. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Adn. 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Mieścisko na stałe obwody 

głosowania 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy –P.Alicja Kędracka. 

Wspomniana wyżej ustawa zobowiązuje również Radę Gminy do podjęcia uchwały w 

sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania miesiąc po podjęciu uchwały o podziale 

gminy na okręgi wyborcze. 

Jest interpretacja, że nie ma przeciwskazań aby obydwie uchwały były podjęte na tej samej 

sesji. 

W załączniku do projektu uchwały o podziale na obwody głosowania jest jedna zmiana, że 

obwód Nr 5 będzie miał siedzibę w Gminnej Bibliotece Publicznej. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 9 

do protokołu. 

Przewodnicząca Rady o godz. 13.30 zarządziła 30 minut przerwy. Po przerwie o godzinie 

14.00  obrady zostały wznowione  i kontynuowano blok uchwałodawczy. 

 

Adn. 15. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Mieścisko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

„Na komisjach mówiłem, że po tych wszystkich interwencjach, które są musimy podjąć 

radykalna decyzję dlatego na te drogi które są w krytycznej sytuacji proponuję emisję obligacji 

na naprawę tych dróg jak również jak również dofinansowanie w kwocie 100.000 zł jako 

dotacja do zakupu średniego samochodu strażackiego. Te wszystkie drogi najpierw trzeba 

zrobić odwodnienie, pokopać rowy, wypuścić wodę, potem utwardzić po ustaniu tych kałuż, 

które są obecnie. Na Komisjach powiadomimy Radę co i gdzie będzie robione, na jakich 

odcinkach. Głównie będą sprawy odwodnieniowe i utwardzenie”. 

Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem uchwały: 

- radny Rodzewicz – „chciałbym konkretnie wiedzieć co będzie zrobione punkt po punkcie. 

Najważniejszą rzeczą w tej chwili na Osiedlu Śew.Wojciecha jest to żeby odprowadzić wodę: 

w pierwszej kolejności rowy i 2, 3 przepusty bo są one zapchane. Podejrzewam, że 20% to 

problem przepustów. Tam jest problem dojechania samochodem, pieszo jest problem iść w 

butach gumowych, nie mówiąc o braku oświetlenia. Radny jeszcze raz przypomniał, że brakuje 

w rejonie tego osiedla oznakowania ulic. Chciałbym wiedzieć mniej więcej, że ta, ta ulica jest 

najbardziej newralgiczna i w pierwszej kolejności robimy, to, to”; 



12 
 

Kolejna rzecz to pojawił się problem, że popadał śnieg i do DINO nie szło dojść pieszo. Obiecane 

było, że będzie zrobione odwodnienie i nie jest. Tam ludzie też chodzą pieszo, nie wszyscy 

jeżdżą samochodami. 

- radna Oelke: 

1) „chciałabym usłyszeć podobnie jak przedmówca wszystkie drogi, które mają być 

remontowane z obligacji”; 

2) jak to wygląda jeśli chodzi o szacowane koszty czy nam faktycznie na wszystko wystarczy ? 

3) „w punkcie 6 uchwały jest informacja, że wydatki zostaną pokryte z dochodów własnych. 

Jakie to są kwoty. Prosiłabym o porównanie jak wygląda porównanie kosztów pożyczki, 

kredytu a obligacje”; 

- radna Kapczyńska –„w projekcie uchwały w $2 mówi się, że celem emisji jest sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu oraz spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Jeśli Rada ma 

podjąć uchwałę o obligacjach na remont dróg to dlaczego mówi się, że pieniądze mogą być 

zużyte na spłatę tych zaciągniętych zobowiązań ? 

- Skarbnik Gminy – potwierdziła, że w uchwale jest taki zapis. Projekt tej uchwały był 

konsultowany z kolegiantem Regionalnej Izby Obrachunkowej. W początkowej wersji w 

uchwale był zapis o przeznaczeniu obligacji na drogi i zakup samochodu strażackiego. 

O tym na co można emitować papiery wartościowe wprost mówi art.89 ustawy o finansach 

publicznych będący  jednocześnie podstawą do podjęcia uchwały, który odczytała Skarbnik 

Gminy. Kolegiant RIO wskazał aby w uzasadnieniu do uchwały podać na co są emitowane te 

obligacje tj. przeznaczone na odwodnienie, remont dróg i zakup samochodu. Uchwała w 

sprawie emisji obligacji komunalnych wymaga  pozytywnej opinii RIO w sprawie zaciągnięcia 

długu i ten dług był analizowany. 

- radny Rodzewicz – jego zdaniem taki zapis w uchwale jest wątpliwy gdzie nie ma jasno 

określone, że obligacje są na remont konkretnych dróg i zakupu samochodu strażackiego; 

- Wójt – „ja państwu przedstawię wszystko na następnym posiedzeniu na co pieniądze zostaną 

wydane. Jeśli chodzi jakie drogi, to ja mam pewne szacunki. Tylko one tak są za duże i ja muszę 

z tych szacunków wybrać odcinki. Ja przedstawię jakie odcinki ale jeszcze ktoś musi przystąpić 

do tego przetargu i to zrobić”; 

- radna Kapczyńska – nawiązała do swojego wcześniejszego zapytania o zdaniem jej 

niespójnego w uchwale zapisu o przeznaczeniu obligacji, które muszą być wyemitowane z 

uwagi rosnące problemy z drogami. Przypomniała, że w interpelacjach zgłoszona została 

sprawa braku wody w Gółkach, gdzie kilka rodzin nie ma do dzisiaj bieżącej wody. Rada 

zastanawiała się czy nie możnaby z tych obligacji pewną kwotę wygospodarować żeby tym 

ludziom doprowadzić wodę; 

- radna Chelwing – dołączyła do głosu radnej Kapczyńskiej czy byłaby możliwość żeby trochę 

pieniędzy wygospodarować z obligacji na wodociągowanie Gółki. Woda winna być 

priorytetem; 
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- radny Rodzewicz: 

1)  ponowił swoja propozycję o zapis w załączniku do uchwały konkretnie  gdzie na co obligacje 

będą przeznaczone; 

2) zapytał jakie gmina ma możliwości zaciągnięcia obligacji ? Czy nie można jeszcze 100.000 zł 

czy 200.000 zł żeby zabezpieczyć w większym zakresie remonty dróg; 

Z kolei Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień w kwestii wysokości zadłużenia gminy w chwili 

obecnej i po emisji obligacji komunalnych na bazie dochodów i zobowiązań które mamy do 

zapłaty. Planując emisję obligacji komunalnych w kwocie 1.200.00 zł o której była mowa na 

komisjach wskaźnik planowanej łącznej spłaty zobowiązań do dochodów ogółem gminy 

Mieścisko na dzień 31 grudnia 2018 r. wyniesie 4,17%. Łączna kwota rat kapitałowych do 

spłaty w 2018 roku tj. 961.090 zł plus odsetki 159.350 zł łącznie 1.120.440 zł. Natomiast 

dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań wynosi 8,5%. Krótko po komisjach i rozmowie z 

P.Wójtem, że proponowana kwota obligacji i analizie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

zdecydowaliśmy, że zwiększymy wartość emisji obligacji o 200.000 zł tj. łącznie 1.400.000 zł. 

Planuje się, że zadłużenie gminy Mieścisko na dzień 31 grudnia 2018 r. uwzględniające 

autopoprawkę zwiększającą dochody budżetu gminy Mieścisko o kwotę 455.279 zł po 

zaciągnięciu emisji obligacji komunalnych będzie wynosić 4.009.649,63 zł.; 

- radna Kapczyńska – „pani Skarbnik obowiązkiem jest żeby tego wskaźnika pilnować. 

Zastanawiamy się czy ta kwota obligacji wystarczy ?” 

- Wójt – „już dzisiaj między komisjami a sesją została zwiększona kwota 100.000 zł obligacji na 

drogi tj. razem 1.300.000 zł a tylko 100.000 zł na samochód, który kosztuje 850.000 zł. 

Z kolei Wójt przedstawił proponowane odcinki dróg i proponowane kwoty które są wstępnie 

wycenione planowane do sfinansowania z obligacji zaznaczając, że to wszystko zmienia się w 

zależności co chcemy tam zrobić. 

Z kolei odnosząc się do zapytania w sprawie wodociągowania Gółki Wójt odpowiedział, że 

zostały zrobione mapy na kwotę 4.600 zł. Dokumentacja jest oceniana na około 10.000 zł, a 

koszt wodociągowania 2 km sieci to jest około 280.000 zł brutto. Również Wójt zwrócił uwagę, 

że na Gółce budują się nowe domy na terenach, które sprzedała osoba fizyczna i tam już kiedyś 

było powiedziane, że oni wodę i wszelkie instalacje mają załatwić we własnym zakresie. 

- radny Rodzewicz: 

1)  zapytał czy wskaźniki zadłużenia uwzględniają podpisaną umowę na oświetlenie bo to jest 

zobowiązanie gminy na lata następne. Chodzi o zaciągnięte zobowiązane na zmianę 

oświetlenia plus dodatkowe lampy i miał być Aneks do umowy; 

2) czy jest możliwość od strony prawnej obciążenia sprzedającego działki aportem na poczet 

infrastruktury ? 

- Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że do planowanego zadłużenia na dzień 31 grudnia 2018 r. 

wliczona jest umowa na poprawę jakości oświetlenia ulicznego w wysokości 707.770,63 zł. 
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Na pytanie w sprawie opłaty adiacenckiej Wójt wyjaśnił, że Rada odrzuciła wcześniej podjęcie 

takiej uchwały. W gminie jest opłata planistyczna to jest zwrot za poniesione nakłady na plan 

zagospodarowania szczegółowego; 

- radny Wojtyszyn – zwrócił uwagę, że Gólka to nie tylko działki, które wydzieliła osoba 

fizyczna. Budowy ruszyły na tym gruncie poszkolnym, które kiedyś kupił P.Trepiński; 

- Wójt – wyjaśnił, że na razie podjęła budowę 1 osoba; Zwrócił uwagę, że ten kto decyduje się 

na kupno działki na tym terenie musi sobie zdawać sprawę co tam jest; 

- radna Kapczyńska – zapytała czy jest jakaś szansa żeby tym ludziom w Gółce wodę 

doprowadzić ? 

- Wójt – wyjaśnił, że wodociągowanie Gółki było rozważane  pod kontem skąd pociągnąć wodę 

jak i kosztów; 

- radna Oelke – ponowiła zapytanie, że nie jest znany wskaźnik zadłużenia gminy przy 

zwiększonej kwocie obligacji do 1.400.000 zł  

- Skarbnik Gminy – autopoprawka do uchwały w sprawie zmian w budżecie, gdzie zwiększa się 

dochody o kwotę 455.279 zł spowoduje zmianę wskaźnika na korzyść. Wskaźniki są podane w 

projekcie uchwały w sprawie zmian jak i WPF. Jeśli dopuszczalny wskaźnik wynosi 8,5% a 

planowany spłaty zobowiązań 4,17% to podniesienie emisji obligacji o 200.000 zł i 

przeniesienie go na lata końcowe nie ma większego wpływy na wskaźnik niekorzystny. 

Na dzisiaj mogę powiedzieć, że dług publiczny na dzień 31 grudnia 2018 r. wyniesie 

4.009.649,63 zł. Gmina spełniać będzie wymogi wynikające z art.242 i 243 bo inaczej nie ma 

mowy żeby wyemitować obligacje komunalne. 

Na pytanie jeśli chodzi o porównanie kosztów kredyt a obligacje to zawsze na korzyść 

wychodzą obligacje. Przed podjęciem decyzji o emisji obligacji musimy mieć analizę bieżącą 

rynku finansowego z której będzie wynikać, że kredyt jest droższy ni z obligacje. 

- radna Oelke – ponowiła swoje zapytanie o wydatki związane z przeprowadzeniem emisji 

obligacji a ponadto zapytała co oznacza zapis w uchwale, że obligacje są niezabezpieczone ? 

- Skarbnik Gminy – obligacje niezabezpieczone oznacza, że gmina Mieścisko na rynku jest 

wiarygodnym partnerem i nie musi być zabezpieczenia. Jeśli chodzi o koszty obligacji w w 

uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej są wymienione odsetki. W tym roku 

musimy mieć w wydatkach na emisję obligacji komunalnych 35.000 zł; 

- Wójt – „w tej chwili kosztów nie znamy, dopiero zaczniemy negocjacje. Kto kupi obligacje i 

na jakich zasadach”; 

- Skarbnik Gminy – „w uchwale w sprawie zmian w budżecie w dziale „Obsługa długu 

publicznego” jak i WPF są podane prognozowane odsetki przyjmując 5% oprocentowanie tak 

jak w danym momencie w poszczególnych latach po to żeby przedstawić analizę kosztową i 

tak: 

- w roku 2018 – to kwota 35.000 zł 
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- w 2019 -  68.333 zł 

- w 2020 – 58.333 zł 

- w 2021 – 48.333 zł 

- w 2022 – 35.000 zł 

- w 2023 – 10.000 zł 

W związku z wyczerpaniem zapytań i dyskusji nad projektem uchwały w sprawie emisji 

obligacji komunalnych Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie 

informując o planowanej kwocie emisji obligacji: 1.400.000 zł z przeznaczeniem na: 

- 1.300.000 zł – na drogi, odwodnienie 

-    100.000 zł – na zakup samochodu dla straży stanowiący udział gminy 

Na 14 radnych obecnych na sesji: 13 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu” (radna 

Oelke Agnieszka). 

Uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych została podjęta większością głosów i stanowi 

Załącznik Nr 10  do protokołu. 

 

Adn. 16 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia Zakładu Aktywności Zawodowej w 

Gołaszewie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie: na 13 radnych obecnych na 

sesji (radna Kubicka wyszła) uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 11 do protokołu. 

Od tej chwili na sesji obecnych było 13 radnych. 

Adn. 17 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok 

Skarbnik Gminy odczytała autopoprawkę Wójta do projektu uchwały w sprawie zmian, która 

była przedstawiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 28 lutego br. 

W wyniku autopoprawki zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 455.279 zł i zwiększa się 

przychody z tytułu emisji obligacji komunalnych o kwotę 200.000 zł. 

Po zgłoszonych zapytaniach do autopoprawki  i udzielonych wyjaśnieniach Przewodnicząca 

Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji: 12 głosowało „za” i 1 radna „wstrzymała się od głosu” 

(radna Agnieszka Oelke). 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy została podjęta większością głosów i stanowi 

Załącznik Nr 12 do protokołu. 
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Adn.18 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy 

Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025 

Skarbnik Gminy na wstępie odczytała autopoprawkę do projektu uchwały przedstawionego 

na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 28 lutego 2018 r. 

(Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany WPF stanowi Załącznik Nr 13 do 

protokołu). 

Uchwałę w sprawie zmiany WPF dostosowuje się do uchwały w sprawie zmian w budżecie 

oraz do uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

W dyskusji nad projektem uchwały radny Wojtyszyn –zabrał głos w sprawie planowanej 

zmiany obeliska na rynku. W rozmowach z mieszkańcami Istniejący pomnik ma prawie 50 lat 

i na stałe wpisał się w tradycję w związku z czym winien pozostać w niezmienionym stanie. 

Podobnego zdania jest radny, że nie zmieniałby pomnika bo to jest tradycją. Jest za 

parkingiem przy Urzędzie, ale coś co wrosło się w tradycję żeby tego nie zmieniać. 

Po zgłoszonych zapytaniach przez radnych i udzielonych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 13 radnych obecnych na sesji: 11 głosowało 

„za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 

grudnia 2017 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 

na lata 2018-2025 została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu. 

Adn.19 - Podjęcie uchwały w sprawie Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko w 2018 roku 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 

stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

Adn. 20 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa OT Poznań, nieruchomości położonej w Zakrzewie 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji uchwałą w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 

stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

Adn.21 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Mieścisko na lata 2017-2023 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych: 12 głosowało „za” i 1 radna „wstrzymała się od głosu. 

Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji dla Gminy Mieścisko na lata 2017-2023 

została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

 

Adn. 22 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

 

 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 

Banaszyński. 

-  przedszkole w budynku Gimnazjum – „to będzie Punkt Przedszkolny. Budynek Gimnazjum 

w przyszłym roku będzie stał pusty. Pojawił się program, który spowoduje, że będziemy 

mogli dodatkowo tam przyjąć 24 dzieci. Pomieszczenia na punkt przedszkolny zostaną 

przystosowane ze środków projektu firmy, która projekt przygotowała i po roku odda ten 

Punkt gminie. To 24 –osobowe Przedszkole zacznie działać od 1 lipca br. Również w 

przyszłości jest przewidziane, że na piętrze w dwóch klasach będzie można zrobić dzienny 

dom pobytu z rehabilitacją dla osób starszych”; 

- sprawa uzupełnienia miejscowości o dodatkowe lampy – jest nadal w toku; 

- place zabaw – „nie będziemy wydawać pieniędzy na monitoring”; 

- drogi, odwodnienia – temat ten był wcześniej omawiany. Jak poprawią się warunki 

pogodowe to musimy się tym zająć”; 

- odpłatność w Punkcie Przedszkolnym – „ten program na ten rok przewiduje zero kosztów. 

Powiedziałem, że nie może być tak, że w naszym przedszkolu płaci się 1 zł za pobyt ponad 5 

godzin, a tu nic nie będzie się płaciło. Ta złotówka będzie za pobyt powyżej 5 godzin tak jak 

jest w Przedszkolu. To jest nasze Przedszkole i tak samo będzie działać. Z tego programu jest 

zyskiem to, że przystosują nam pomieszczenia do warunków przedszkola. Przez rok ten 

punkt nie będzie podlegał pod Przedszkole a będzie to koordynowane przez Dyrektora 

Przedszkola w Mieścisku  i za rok oddanie  gminie. Gmina na rok użycza obiekt. A potem po 

roku dostaje to co zostanie wszystko z wyposażeniem”; 

- droga Wiela – Gołaszewo – „zostało to poruszone na naradzie u Starosty”; 

- zakaz skrętu – „ja nie mogę dać zakazu jazdy ciężarówek. Poleciłem wbić znak  „zakaz 

skrętu w prawo” na te drogę”; 

- „jeśli chodzi o firmę kablową – to będzie przegląd razem z ENE-ą tylko też musza do tego 

być warunki. Przejdziemy na całej długości wspólnie i muszą oni to przywrócić  do stanu 

pierwotnego”; 

- internet – „w tym roku będzie Podlesie Wysokie -Sarbia-Podlesie Kościelne. Staramy się o 

dalsze”; 

- światłowód – „proszę zwrócić się do INEi. Dopóki nie ma spisanej umowy z konkretną osobą 

to nikt nic nie włoży  w ziemię”; 

- radnej Chelwing – „ja mówiłem żeby każdy przed blokiem wyznaczył kołkami wtedy 

przywieziony zostanie tłuczeń”; 

- radnemu Hoffmannowi – „nieświecące lampy zostaną zgłoszone”; 
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Adn. 23 - Wolne głosy i wnioski 

 

- radny Rodzewicz – zaproponował zrobić przejście wzdłuż rowu na ul.Wągrowieckiej do 

ul.Różanej aby nie chodzić naokoło; 

- Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że najpierw gmina musiałaby być właścicielem terenu. 

Ważniejszym jest najpierw udrożnić rów, a potem zająć się kładką”; 

- Przewodnicząca Rady odczytała pismo posła na Sejm RP dr Jarosława Sachajko skierowane 

do rad gminnych z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie chwilowego wstrzymani 

przekazywania 2% odpisu dla izb rolniczych. 

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że aktualnie brak podstawy prawnej do podjęcia takiej 

uchwały bo nikt dotychczasowej ustawy o izbach rolniczych nie uchylił. 

Na zakończenie sesji Przewodnicząca Rady przypomniała radnym o złożeniu do 30 kwietnia 

br. w 2 egzemplarzach oświadczeń majątkowych oraz rocznych zeznań podatkowych za rok 

2017. 

 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad podziękowała wszystkim za udział i 

zamknęła XXXVI sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

  Protokółowała:      Przewodniczyła sesji: 

 

 Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 

 Gminy 

  /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 

 

 


